



الهيئة الليبية للبحث العلمي
Libyan Authority For Scientific research

المؤتمر الدولي الأول

EPHWM2026

الملوثات البيئية وإدارة النفايات الخطرة في ليبيا
First International Conference on
Environmental Pollutants and Hazardous
Waste Management in Libya

الواقع، الحلول، ومقاربة الصحة الواحدة



مؤسسة الطاقة الذرية

هيئة السلامة الوطنية

تنظيم الهيئة الليبية للبحث العلمي

نبذة عن المؤتمر

"Reality, Solutions, and the One Health Approach"

About the Conference

This conference serves as a pivotal platform to address the growing environmental concerns in Libya. By bringing together scientists and policymakers, we aim to develop practical strategies for hazardous waste management, driven by the "One Health" approach to ensure a safer environment for all.

Conference Objectives

- To determine the scale of environmental pollution in Libya and its primary sources.
- To highlight the health and economic risks resulting from waste mismanagement.
- To showcase innovative solutions adopted by other nations to mitigate pollution.
- To clarify international conventions (e.g., Stockholm, Basel, Minamata) and their implementation.
- To propose practical solutions and national strategies for improved waste management.

Conference Themes

- Theme 1: Pollutants and Libya's Environmental Reality.
- Theme 2: Assessment of Hazardous Waste Management in Libya.
- Theme 3: Health and Economic Impacts.
- Theme 4: Solutions and Proposals.

Important Dates

- Abstract Submission Opens: January 5, 2026.
- Conference Dates: July 11 – 12, 2026.

يأتي هذا المؤتمر استجابةً للتحديات البيئية الملحة التي تواجهها ليبيا، ويبعد إلى جمع الخبراء والباحثين لتبادل الرؤى ووضع خارطة طريق علمية لإدارة النفايات الخطرة. تركز الرؤية العلمية للمؤتمر على مفهوم "الصحة الواحدة" لضمان بيئة مستدامة وصحية عامة محمية من مخاطر التلوث.

أهداف المؤتمر

- تحديد حجم واقع التلوث البيئي في ليبيا ومصادره الرئيسية
- تسليط الضوء على المخاطر الصحية والاقتصادية الناتجة عن سوء إدارة النفايات
- إبراز الحلول المبتكرة التي لجأت إليها بعض الدول لتجييم التلوث وأثاره
- توضيح الاتفاقيات الدولية مثل استكهولم وبازل وميناماتا وكيفية الاستفادة منها
- اقتراح حلول عملية واستراتيجيات وطنية لتحسين إدارة الملوثات والنفايات الخطرة

محاور المؤتمر

- المحور الأول : الملوثات والواقع البيئي الليبي
- المحور الثاني : تقييم إدارة النفايات الخطرة في ليبيا
- المحور الثالث : الآثار الصحية والاقتصادية
- المحور الرابع : الحلول والمقررات.

مواعيد هامة

- فتح باب استقبال الملخصات 05 يناير 2026م.
- موعد انعقاد المؤتمر 12 – 11 يوليو 2026م.

معلومات التواصل

- المكان: طرابلس – ليبيا.
- البريد الإلكتروني: info@per.ly